
   J.nr. 2012-218-0106

   Dato:19. april 2012

Til

Folketinget - Skatteudvalget

Hermed sendes svar på spørgsmål nr. 469 af 23. marts 
2012. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Dennis Flydt-
kjær (DF).

(Alm. del).

Thor Möger Pedersen

/Susanne Reinholdt Andersen

                         

Skatteudvalget 2011-12
SAU alm. del , endeligt svar på spørgsmål 469
Offentligt



Side 2

Spørgsmål: 

Hvor meget mindre sukker vil den gennemsnitlige dansker indtage - i procent af samlet 
indhold og i gram – hvis en afgift på tilsat sukker bliver indført?

Svar: 

Afgiftsgrundlag, satser mv. er, som det fremgår af mit svar på alm. del spørgsmål 464, end-
nu ikke fastsat, og det er derfor ikke muligt, at redegøre for de forventede effekter, da de vil 
afhænge af den præcise afgrænsning. 

Erfaringer med afgiftsstigninger bl.a. på de varer, som på nuværende tidspunkt er omfattet 
af afgift, har vist, at en prisstigning som følge af en afgiftsstigning medfører et mindre for-
brug. Det må forventes, at det samme vil være tilfældet for de varer, der omfattes af udvi-
delsen af afgiftsgrundlaget for chokoladeafgiften.


